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L’ESTAT DE LA XARXA ELÈCTRICA

Castells es va comprome-
tre davant dels regidors i
alcaldes a incorporar la in-
formació que proporcio-
nin en els expedients in-
formatius que hi ha oberts.
Pel que fa al calendari dels
expedients, el conseller va
dir que intentarien que la
resolució fos ràpida, però
que és un procés que dura
unes setmanes. En tot cas,
no serà més tard del juny.
El conseller va dir que serà
important la informació
que hi puguin aportar els
ajuntaments, «perquè són
els que coneixen el territo-
ri». De fet, serà la primera
vegada que tindran veu en
un expedient d’aquest ti-
pus. Castells, però, va vo-
ler deixar clar que l’expe-
dient ha de servir per co-
nèixer les causes de l’apa-
gada: «La primera causa
va ser la nevada, però si hi
ha hagut elements que han
fet que fos més important
s’haurà de veure ara, i el
que no podem fer és con-
demnar abans que jutjar.»
En aquest sentit, va expli-
car que els alcaldes se li
havien queixat de l’estat i
del nul manteniment de la
xarxa elèctrica, i Castells
va respondre que era «pro-
bable, possible o even-
tual» que acabi derivant en
l’obertura d’un expedient
sancionador a Endesa.

Reunió amb Endesa
El conseller d’Economia
també va anunciar que
després de Setmana Santa
hi haurà una reunió al mà-
xim nivell amb la compa-
nyia elèctrica, en la qual
participaran els màxims
dirigents i també el presi-
dent de la Generalitat José
Montilla. Pel que fa al sub-
ministrament elèctric, va
garantir als alcaldes que
tret que hi hagi algun feno-
men excepcional no hi
haurà problemes de llum
per Setmana Santa. De fet,
ara per ara només queden
19 grups electrògens en
funcionament, i les repara-
cions que es fan de les tor-
res i línies que van caure es
duen a terme amb mate-

rials més nous, i també re-
forçant les estructures.
«Això no vol dir que hi ha-
gués material obsolet o in-
adequat», va precisar el
conseller. L’objectiu és
que tots els treballs s’ha-
gin acabat abans de l’estiu,
de manera que hi hagi una
normalitat total en el ser-
vei.

Pel que fa a altres punts

que es van tractar en la re-
unió, el conseller va expli-
car les ajudes que ha apro-
vat el govern destinades a
pal·liar els efectes de la ne-
vada, i també com s’han de
vehicular les reclama-
cions. Tots els represen-
tants dels ajuntaments i
dels consells comarcals
van gaudir d’un torn de pa-
raula, i segons Castells les

principals queixes van ser
arran del comportament
d’Endesa, per desinforma-
ció i mala gestió durant els
dies posteriors al temporal
i en què s’havia d’anar re-
cuperant el servei. L’arri-
bada dels generadors tam-
bé va provocar crítiques, ja
que en alguns pobles no es
van col·locar en llocs ade-
quats o els van tenir molt

tard. «Hem pres nota de tot
plegat per millorar-ho, pe-
rò aquest esperit d’ajudar
tot i el disgust és el futur»,
va dir.

A part de l’expedient in-
formatiu a Endesa, el de-
partament n’ha obert 16
més contra Red Eléctrica i
companyies locals de ge-
neració d’energia que tam-
bé van resultar afectades.

El conseller Castells veu «probable» que
s’obri un expedient sancionador a Endesa

Es va reunir ahir per primera vegada amb una vintena d’alcaldes vint-i-dos dies després de l’apagada pel temporal

● El conseller d’Economia, Antoni Cas-
tells, de qui depèn la direcció general d’En-
ergia, es va reunir ahir per primera vegada
amb els alcaldes de les poblacions afecta-

● A part de la trobada d’ahir, la di-
recció general d’Energia manté re-
unions amb una quinzena d’alcal-
des de les poblacions més afectades
pel temporal, amb l’objectiu de sa-
ber la seva versió de l’episodi i po-
der incorporar al màxim d’informa-
ció possible a l’expedient. Aquestes
reunions ja s’han començat a fer, i
són paral·leles a la que va fer ahir el
conseller a la seu de la delegació
dels serveis territorials de Salut de
Girona. Aquest lloc es va elegir per-
què era l’únic dels serveis territo-
rials amb una sala prou gran perquè

● El subdelegat del govern
espanyol, Francesc Fran-
cisco-Busquets, va expli-
car ahir les diverses línies
d’ajut a què es podran aco-
llir els particulars, les em-
preses i els ajuntaments
afectats per la nevada. De
fet, divendres passat el sub-
delegat ja va notificar als
ajuntaments que la llei
3/2010 que el govern va
aprovar el 10 de març, pen-
sada per ajudar territoris on
s’han produït incendis i al-
tres catàstrofes, també in-
clourà la nevada de les co-
marques gironines com a
cas susceptible de rebre
ajuts, gràcies a un reial de-
cret aprovat el 19 de març.
Això representa que els
221 municipis gironins po-
dran aspirar als 131 milions
per a infraestructures i als
33 milions per a actuacions
de restauració forestal i
mediambiental que el go-
vern estatal va incloure en
la llei. Segons va explicar el
subdelegat, els ajunta-
ments ja tenen els impresos
de sol·licitud, i els han de
presentar amb les factures
corresponents i una memò-
ria a la direcció general de
Protecció Civil i Emergèn-
cies, que és l’ens que ator-
garà les ajudes. Tenen
temps fins al 12 de maig per
presentar les sol·licituds, i
poden anar adreçades so-
bretot al cost de la retirada
de neu dels carrers i la nete-
ja de boscos. A més, la llei
permet compensar els
ajuntaments i negocis afec-
tats amb beneficis fiscals.
Finalment, les empreses i
els autònoms afectats tam-
bé podran sol·licitar una
moratòria en les quotes a la
Seguretat Social d’un tri-
mestre, que si volen no
hauran d’abonar fins l’any
que ve.
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hi cabessin tots els convidats. Per
part de la Generalitat, a banda del
conseller Castells, hi van ser el dele-
gat del govern, Jordi Martinoy, i el
director general d’Energia i Mines,
Agustí Maure. Pel que fa als repre-
sentants municipals, s’hi van convi-
dar els dels ajuntaments amb més
afectacions i amb més del 5% dels
veïns que havien passat un mínim
de cinc dies sense llum. També es
va intentar que hi hagués represen-
tativitat de tots els colors polítics, i
de municipis més grans i també de
petits. S’hi va convidar els alcaldes

des per la nevada. Ho va fer vint-i-dos dies
després del temporal, i va qualificar la tro-
bada de «densa i útil». La vintena de repre-
sentants municipals que hi van anar van ex-
posar-li les seves queixes respecte a la ges-

tió de l’apagada, sobretot per la reacció
d’Endesa. Castells es va comprometre a te-
nir l’expedient informatiu a punt com a
molt tard al juny, i va dir que en funció dels
resultats es valoraran quines van ser les

de Lloret de Mar, Calonge, Castell-
Platja d’Aro, l’Escala, Llagostera,
Maçanet de la Selva, Caldes de
Malavella, Tossa de Mar, Sant Ce-
brià de Vallalta, Riudarenes, Cru-
ïlles, Monells i Sant Sadurní de
l’Heura, Canet d’Adri, Jafre, Garri-
gàs, Ordis, Brunyola, Rupià, Tor-
roella de Montgrí i Santa Cristina
d’Aro, més els consells comarcals
del Gironès, la Selva i l’Alt Empor-
dà. N’hi va haver que van excusar la
seva absència. La reunió va comen-
çar a 2/4 de 6, i es va allargar tres ho-
res.

causes de l’apagada, més enllà de la neu.
En aquest sentit, veu «probable, possible o
eventual» que s’obri un expedient sancio-
nador a l’empresa, i va garantir que per Set-
mana Santa no hi haurà problemes.

L’Estat afegeix
una moratòria
de quotes a
empreses i
autònoms a les
ajudes

Reunions individuals paral·leles
La reunió es va fer als serveis territorials del Departament de Salut. / MANEL LLADÓ


